

# Highlights of the Year

## 年度大事

CityUHK launched its 30th anniversary celebrations on 11 January 2024, marking three decades of university status. 城大於2024年1月11日舉行三十周年校慶典禮，標誌城大獲認可為大學三十年。



Reviewing the high points of the past year is an excellent reminder of how much progress we have made since the end of 2022/23. In our anniversary year, we have covered a considerable amount of ground, forming new partnerships worldwide, climbing up rankings, establishing new institutes (and a new campus in Dongguan!), boosting the regional ecosystem for start-ups, achieving research excellence and much more!

### Happy 30th birthday, CityUHK!

The year of 2024 rocketed to a rousing start with celebrations to mark the 30th anniversary since City University of Hong Kong (CityUHK) achieved university status. Under the theme "Innovating into the Future", CityUHK announced a series of exciting activities to highlight our accomplishments, exceptional students, world-class research, and extensive local and international networks. These activities included international research conferences, the completion and opening of new buildings, greater engagement with the local community, student performances, and the alumni homecoming day.

回顧過去一年的重要成就，足可見證城大自2022/23年度以來的顯著進步。今年適逢三十周年校慶，香港城市大學(城大)在眾多領域屢創佳績，包括在全球建立新夥伴關係、大學排名上升、設立新研究院(以及東莞的新校園)、促進區域創新創業生態發展、獲得卓越研究成果等，未能盡錄！

### 慶祝三十年大學之旅

2024年伊始，城大舉行隆重典禮，慶祝獲認可為大學三十周年。城大以「創意無限·邁向未來」為主題，宣佈舉行連串慶祝活動，以彰顯取得的成就，表揚出類拔萃的學生、推廣學術人員的世界級研究，以及展示大學在本地及國際建立的廣泛網絡。活動包括國際研究會議、新大樓竣工及啟用儀式、本地社區的各種聯繫活動、學生表演及校友日等。

"Over the past 30 years, CityUHK has taken remarkable strides in its journey. Our unwavering dedication to academic excellence and groundbreaking, innovative research has garnered international acclaim," said Mr Lester Garson Huang, Chairman of the Council, at a ceremony in January 2024 to mark the start of the anniversary celebrations.

Professor Freddy Boey, President of CityUHK, said the 30th-anniversary milestone reflected the growth, progress and innovation that have shaped our remarkable journey.

典禮於2024年1月舉行，為校慶活動揭開序幕。校董會主席黃嘉純先生說：「過去三十年來，城大在發展過程中不斷取得令人矚目的進步。我們努力不懈取得的卓越學術成就及創新突破研究，贏得國際讚譽。」

城大校長梅彥昌教授表示，三十周年的里程反映城大在成長、進步和創新的非凡旅程。

CityUHK was named the Most International University in the World, according to Times Higher Education (THE) World University Rankings 2024. 在泰晤士高等教育 (THE) 公佈的2024年世界大學排名中，城大獲評為最國際化大學。



### Rankings

#### Most International University

Recognition as the Most International University in the World, according to Times Higher Education (THE) World University Rankings 2024, further cemented our position as a global frontrunner in higher education.

THE evaluated over 1,900 universities worldwide in this comprehensive assessment, and only 203 universities from 36 countries and territories made the list. CityUHK distinguished itself through its "significant proportion of international students and faculty", its "proactive involvement in collaborative global research projects", and its "strong global standing, as evidenced by its reputation", according to the data.

### 大學排名

#### 全球最國際化大學

在泰晤士高等教育 (THE) 2024年世界大學排名中，城大獲評為全球最國際化大學。這一重大成就，進一步鞏固城大在全球高等教育領域的領導地位。

根據THE，這項排名全面評估了全球超過1,900所大學，僅有來自36個國家或地區的203所大學達到指標。在相關數據中，城大在多個評審準則脫穎而出，包括「國際學生和教員比例」、「積極參與全球合作研究項目」，及「由大學聲譽證明的卓越國際地位」。

### Youthful ranking

CityUHK was ranked 4th among the world's best universities under 50 years old according to THE Young University Rankings 2024, rising two places from last year's ranking. This is the highest ranking for CityUHK and the eighth consecutive year it has been ranked among the world's top 10 young universities.

THE evaluated 673 universities less than 50 years old from 79 countries or regions. CityUHK obtained excellent results in several evaluation criteria, including achieving full marks in "Industry". Moreover, its scores in "International Outlook" and "Research Quality" placed the University second and eighth globally in these two criteria, respectively.

### 年輕大學排名

在THE 2024年年輕大學排名中，城大在全球創校歷史50年以下的大學中排名第四位，較去年上升兩位，創歷史新高，更是連續八年躋身全球十大最佳年輕大學。

這項排名評估了全球逾673所來自79個國家或地區、建校歷史在50年或以下的年輕大學表現。城大在多個評審準則表現優秀，在「行業」方面奪得滿分外，在「國際視野」及「研究質素」方面的得分亦分別位列全球第二及第八。

### Connecting with Cambridge

CityUHK has had the honour of working closely with the University of Cambridge in recent months.

A Memorandum of Understanding (MoU) in May 2024 with Lucy Cavendish College, one of the largest constituent colleges of the University of Cambridge, will bolster collaboration through visiting student and scholar schemes. The new agreement should allow CityUHK students to study at Lucy Cavendish College for one year as part of their undergraduate programme. Lucy Cavendish College has a reputation for innovation and is home to a vibrant student community drawn from over 80 countries and regions.

In addition, MoUs between CityUHK's College of Engineering and Cambridge's Department of Engineering will explore opportunities for education, research development, and commercialisation, while another agreement between CityUHK's College of Science and Cambridge's Department of Chemical Engineering and Biotechnology will foster collaborative research and development.

### 與劍橋大學合作

在近幾個月，城大很榮幸與劍橋大學開展密切合作。

2024年5月，城大與劍橋大學露西·卡文迪許學院簽訂合作備忘錄，旨在透過學生和學者的交流計劃，加強雙方合作。根據協定，城大學生將有機會在露西·卡文迪許學院修讀一年，成為城大本科課程的一部分。露西·卡文迪許學院為劍橋大學其中一所最具規模的學院，以創新和擁有來自超過80個國家及地區的多元學生社群而聞名。

此外，城大工學院和劍橋大學工程學院簽署合作備忘錄，強化雙方探索教育、研究發展和研發成果商品化的機會。城大理學院亦與劍橋大學化學工程及生物科技系簽署合作備忘錄，將加強研究發展方面的合作。



In May 2024, President Boey (2nd from left) signed an MoU with Professor Dame Madeleine Atkins (2nd from right), President of Lucy Cavendish College. 2024年5月，梅校長（左二）與露西·卡文迪許學院院長Madeleine Atkins女爵士教授（右二）簽署合作備忘錄。



President Boey and Professor Lisa Roberts (right), President and Vice-Chancellor of the University of Exeter 梅校長和埃克塞特大學校長 Lisa Roberts教授（右）

### Going global: collaborating with top universities

#### UK

A significant step towards fostering academic exchange and deepening collaboration, particularly in digital medicine, was made possible thanks to an MoU with the University of Exeter signed in May 2024. Under the MoU, both sides agree to explore opportunities for academic research, talent and institutional collaboration, academic, research staff and administrative personnel exchanges and training, and knowledge sharing.

High-level delegations from CityUHK visited the University of Glasgow, University of Surrey, and Imperial College London in December 2023 to discuss a range of topics such as exchange of academic and research staff, arranging student exchanges, conducting collaborative research projects, organising lectures and symposia, exchanging research information and materials, and promoting other academic, research, teaching and innovation cooperation, as mutually agreed.

### 邁向世界 與多國名校合作 英國

城大與埃克塞特大學於2024年5月簽署合作備忘錄，促進兩校學術交流及加強合作，尤其在數碼醫學領域。根據合作備忘錄，兩校同意共同探索學術和研究合作機會，以促進人才和機構協作，加強兩校的學者、研究和行政人員的交流和培訓，以及分享知識。

2023年12月，城大高層代表團到訪格拉斯哥大學、薩里大學和倫敦帝國學院，討論多個議題，包括教研人員和學生交流活動、聯合進行研究計劃、舉辦講座及研討會、交流研究資訊及知識，以及促進其他雙方同意進行的學術、研究、教學和創新合作。

## France

An MoU signed by President Boey and Professor Romain Soubeyran, President of CentraleSupélec, Paris-Saclay University, in April 2024 will foster academic exchange between the two institutions. The agreement explores the feasibility of student exchanges and teaching collaboration and encourages joint research projects in areas of mutual interest. The MoU also facilitates the sharing of joint research results and institutional publications.



## 法國

2024年4月，梅校長與巴黎薩克雷大學中央理工-高等電力學院校長Romain Soubeyran教授簽訂合作備忘錄，加強學術交流。合作備忘錄探討學生交流和教學合作的可能性，並鼓勵開展雙方均感興趣的聯合研究項目。根據合作備忘錄，雙方將分享聯合研究的結果和大學刊物。

+ An MoU signed by President Boey and Professor Romain Soubeyran (left), President of CentraleSupélec, Paris-Saclay University, will foster academic exchange between the two institutions. 梅校長與巴黎薩克雷大學中央理工-高等電力學院校長Romain Soubeyran教授(左)簽訂合作備忘錄，加強學術交流。

## US

Relations with our long-term academic partner, Cornell University, took a step up following discussions on offering joint postgraduate programmes and digital health initiatives held in May 2024. CityUHK and Cornell University have been working together for the past 15 years, developing together the first and only Bachelor of Veterinary Medicine (BVM) programme in Hong Kong. The BVM programme is the flagship programme of CityUHK's Jockey Club College of Veterinary Medicine and Life Sciences. One of our joint accomplishments was achieving dual international accreditation for the BVM programme in 2023.

## 美國

2024年5月，城大與長期學術夥伴康奈爾大學探討提供雙聯研究生課程，以及開展數碼醫療項目的可能性。在過去15年，城大與康奈爾大學一直合作，攜手創辦香港首個及唯一獸醫學士課程，現為城大賽馬會動物醫學及生命科學院的旗艦課程。雙方合作的成就之一，是獸醫學士課程於2023年獲雙重國際認證。

## New hubs for innovation

### Digital Medicine

The establishment of the CityUHK Institute of Digital Medicine (IDM) in April 2024 was the talk of the town, heralding an exciting new strategic focus on utilising our research strengths in engineering, data science and life sciences to develop innovative technologies to support doctors and explore digital health solutions for the long-term benefit of patients. Our academic and research partners include the National University of Singapore Yong Loo Lin School of Medicine, Tsinghua University, Southern Medical University, the University of Exeter, and the Oxford Suzhou Centre for Advanced Research. Our industry/clinical partners include JD Health, China Resources Research Institute of Science and Technology, Yidu Tech, Marathon Venture Partners, and SG Diagnostics.

The development of the IDM will benefit from the strategic cooperation framework agreement signed with the Shenzhen Hospital of Southern Medical University in March 2024 to jointly promote scientific research, technology transformation and talent cultivation in life sciences, digital medicine, computer science and biomedical engineering.

## 創新樞紐

### 數碼醫學

2024年4月，城大創立數碼醫學研究院，引起廣泛關注。研究院將發揮城大在工程、數據科學及生命科學方面的科研實力，研發嶄新科技支援醫生，並探索數碼醫療解決方案，以保障病人的長遠利益。研究院的學術和研究夥伴包括：新加坡國立大學楊潞齡醫學院、清華大學、南方醫科大學、埃克塞特大學及牛津大學高等研究院(蘇州)；業界和醫療行業夥伴包括：京東健康、華潤科學技術研究院、醫渡科技、遠毅資本及SG Diagnostics。

2024年3月，城大與南方醫科大學深圳醫院簽署戰略合作框架協議，共同推動在科學研究、科技轉化及人才培育方面的合作，此舉可促進數碼醫學研究院的發展。協議將加強雙方在生命科學、數碼醫學、電腦科學和生物醫學工程等領域合作。



+ A special ceremony was held at CityUHK on 24 April 2024 to mark the establishment of the IDM. 城大於2024年4月24日舉行數碼醫學研究院成立典禮。



+ The CAI will offer a comprehensive range of innovative academic programmes. 城大創新學院將提供全面的創新學術課程。

### Academy of Innovation

A farsighted initiative called the CityUHK Academy of Innovation (CAI), established in January 2024, signalled a fresh impetus to help maintain CityUHK's position in global leadership, innovation in education, and talent development. The CAI will offer innovative academic programmes at PhD, Master of Science, and undergraduate levels and the Graduate Research and Innovation Trek Programme, focusing on deep-tech venture creation. It will help develop a leading international ecosystem that nurtures young entrepreneurs, incubates deep-tech start-ups and promotes university-industry collaboration.

### 創新學院

2024年1月，城大創新學院正式成立，這項前瞻性舉措成為一股新動力，鞏固大學在國際領導、創新教育及培育人才方面的領先地位。創新學院將提供哲學博士、理學碩士和本科生課程，以及研究生創新創業啟航課程，聚焦於創辦深科技企業，致力發展國際領先的生態系統，以培育年輕企業家、孕育深科技初創企業，及促進大學與業界合作。



### CityUHK (Dongguan)

Our long-term development in the Greater Bay Area (GBA) was strengthened in April 2024 when the Ministry of Education greenlit the establishment of City University of Hong Kong (Dongguan), or CityUHK (Dongguan), a regional milestone in solidifying CityUHK's leading position in innovative education and talent development. CityUHK (Dongguan) is nestled in the Songshan Lake Science City, surrounded by many extensive scientific facilities, Guangdong Provincial Laboratories, leading technology companies, and other high-end innovative resources. It will elevate the standard of higher education development in Dongguan and contribute to the leading strategy of the comprehensive national science centre in the GBA.

### 城大(東莞)

2024年4月，教育部批准設立香港城市大學(東莞)(簡稱「城大(東莞)」)，加強了我們在大灣區的長遠發展。這項區域標誌性成果，鞏固城大在創新教育和培育人才方面的領先地位。城大(東莞)選址松山湖科學城，周邊集聚了一批大科學裝置、廣東省實驗室、科技龍頭企業等高端創新資源。城大(東莞)的成立將有助於東莞提升高等教育發展水平，並為大灣區綜合性國家科學中心引領策源作出貢獻。

+ CityUHK (Dongguan) is poised to become a pivotal hub for industry-academia-research collaboration. 城大(東莞)將會成為產學研合作的重要樞紐。





With the approval of the Veterinary Surgeons Board of Hong Kong, all 11 graduates were registered as veterinary surgeons in Hong Kong. 11名首屆畢業生已獲取香港獸醫管理局的認可資格，在港註冊為執業獸醫。

## Veterinary medicine

### 2 x accreditation

Our pioneering spirit is embedded in our development of veterinary medicine in Hong Kong. One of the highlights for 2023 was securing dual accreditation in September from the Royal College of Veterinary Surgeons in the UK and the Australasian Veterinary Boards Council, the two foremost regulatory bodies for veterinary surgeons in the UK and Australia/New Zealand, for the Bachelor of Veterinary Medicine (BVM) programme. These two regulatory bodies have accredited no other comparable programme in Asia. With dual accreditation, the Jockey Club College of Veterinary Medicine and Life Sciences is now the leading vet school in Asia.

### 1st batch of qualified CityUHK vets

All 11 graduates from CityUHK's six-year dual-accredited BVM programme completed registration with the Veterinary Surgeons Board of Hong Kong and obtained their license to practice as veterinary surgeons in October 2023. These 11 vets were among the first cohort of students to join the BVM programme offered by our Jockey Club College of Veterinary Medicine and Life Sciences.

## 動物醫學

### 榮獲雙重認證

城大致力推動香港動物醫學發展，根植於其勇於開拓創新的精神。獸醫學士課程在2023年9月獲得英國皇家獸醫學院和澳洲新西蘭獸醫管理局理事會(英國及澳洲/新西蘭兩個最重要的獸醫監管機構)的雙重認證，是現時亞洲區內唯一獲得這兩家獸醫教育監管機構同時認證的課程。這項成就使賽馬會動物醫學及生命科學院成為亞洲領先的動物醫學院。

### 首屆獸醫學士畢業生

城大首屆六年制獸醫學士課程的全部11名畢業生，於2023年10月完成在香港獸醫管理局的註冊，成為執業獸醫。這11名獸醫是首批完成城大賽馬會動物醫學及生命科學院提供的獸醫學士課程的學生。

## Entrepreneurial spirit

### Venture capital for HK Tech 300 start-ups

MoUs signed with six venture capital and investment funds from the mainland in July 2023 provided around RMB 1 billion in investment to promising HK Tech 300 start-ups. HK Tech 300 is CityUHK's flagship innovation and entrepreneurship programme launched in March 2021 to foster the local and regional start-up ecosystem.

### Growing regional entrepreneurs

Fourteen Hong Kong and mainland start-ups succeeded in the first HK Tech 300 National Start-up Competition in July 2023.

We continued to spread the word about our start-up outreach activities, extending the message to Southeast Asia (SEA). In June 2024, 10 start-ups from five countries in SEA and Hong Kong beat over 100 regional teams to secure up to HK\$1 million each in angel funding in the HK Tech 300 SEA Start-up Competition. The competition aimed to support SEA start-ups in expanding their business to Hong Kong and the mainland, help Hong Kong start-ups explore opportunities in SEA and attract overseas tech talent.

One of the winning start-ups in the HK Tech 300 SEA Start-up Competition was introduced to the officiating guests. 「HK Tech 300東南亞創新創業千萬大賽」獲獎初創企業代表之一向嘉賓介紹其科技產品。



## 弘揚創業精神

### 為 HK Tech 300 的初創企業提供創投基金

2023年7月，城大與六間內地創投基金簽署合作備忘錄，建立約十億人民幣共同投資合作關係，攜手支持HK Tech 300具潛力的初創企業蓬勃發展。HK Tech 300是城大於2021年3月推出的大型旗艦創新創業計劃，旨在培育本地及區內初創生態圈。

### 培養區內初創企業才俊

在2023年7月舉辦的第一屆「HK Tech 300全國創新創業千萬大賽」頒獎典禮中，來自內地及香港的14間初創公司脫穎而出。

城大再接再厲，繼續對外推廣初創公司創新創業，並擴展至東南亞。2024年6月，城大舉行「HK Tech 300東南亞創新創業千萬大賽」頒獎典禮，十間來自五個東南亞國家和香港的優秀初創企業，從100多支參賽隊伍中脫穎而出，各獲得最高100萬港元的天使基金投資。這項大賽旨在推動東南亞的初創企業拓展業務至香港及內地，同時協助香港的初創企業開拓東南亞市場，並吸引海外創科人才來港。

## Research excellence

### Highly cited

Twenty-eight CityUHK faculty members were named Highly Cited Researchers for 2023 by Clarivate, placing CityUHK 44th worldwide, 10th in Asia and 2nd in Hong Kong. By faculty size, CityUHK's percentage of the world's most Highly Cited Researchers puts us 1st in Hong Kong.

The list recognises scientists and social scientists who have demonstrated substantial influence in their fields by publishing multiple highly cited papers ranked in the top 1% by citations. A total of 6,849 researchers from 67 countries and regions worldwide have been named Highly Cited Researchers for 2023.

### World's top 2% scientists

According to a report published by Stanford University in October 2023, more than 190 CityUHK faculty members were ranked among the top 2% of the most highly cited scientists globally. When compared to the university's overall faculty size, CityUHK boasts the highest percentage of the top 2% of the most cited scientists among all institutions in Hong Kong, further cementing the university's reputation for research excellence on the international stage.

## 卓越研究

### 廣獲徵引

28位城大學者獲選科睿唯安公佈的「2023年度最廣獲徵引研究人員」，人數位列全球第44、亞洲第10及香港第二。若以城大的教研人數與獲得該殊榮的人數計算，比率更是香港第一。

該名單旨在表彰對科學及社會科學有重大影響力的研究學者，他們因在各自學科範疇發表多篇論文，獲徵引的次數位居最高1%之列而膺選。今次全球有來自67個國家和地區的6,849位學者獲選「2023年度最廣獲徵引研究人員」。

### 全球前2% 頂尖科學家

根據史丹福大學2023年10月公佈的「全球前2%頂尖科學家」，逾190位城大教研人員榜上有名。以大學教研人員與膺選學者計算，城大頂尖科學家比例高踞香港院校，進一步鞏固城大在全球研究領域的卓越地位。



CityUHK triumphed at the International Exhibition of Inventions of Geneva with 36 awards in April 2024. 2024年4月，城大於日內瓦國際發明展再創佳績，勇奪36個獎項。

## Innovations & Inventions

CityUHK researchers achieved outstanding results at the 49th International Exhibition of Inventions of Geneva, winning 36 awards, including two Special Prizes, eight Gold Medals with Congratulations of the Jury, 10 Gold Medals, 11 Silver Medals and five Bronze Medals. In particular, winning eight Gold Medals with Congratulations of the Jury this year is a record high for CityUHK. Their success keenly demonstrates CityUHK's excellence in high-quality research and innovation on the global stage.

In addition, CityUHK won 24 awards at the 3rd Asia Exhibition of Innovations & Inventions Hong Kong (AEII), including one Special Prize IFIA Award, two Gold with Congratulations of Jury Awards, and five Gold, 14 Silver and two Bronze medals, the highest number among local universities. This was the first time that CityUHK joined AEII.

### Patent success

Our commitment to research that has a scientific, technological or social impact received a well-earned pat on the back when we secured 44th position in the prestigious Top 100 Worldwide Universities Granted U.S. Utility Patents 2023 list, the best performance among Hong Kong universities for the 8th consecutive year.

## 創新發明屢獲獎項

城大研究人員在第49屆日內瓦國際發明展上囊括36個獎項，包括兩項特別獎、八項評審團嘉許金獎、10項金獎、11項銀獎和五項銅獎。其中城大勇奪八項評審團嘉許金獎，創下城大歷屆獲得此獎項的新高，印證城大在高質量研究和創新方面均表現卓越。

此外，城大於第三屆亞洲創新發明展覽會取得驕人成績，首次參展共囊括24個獎項，包括一項IFIA特別大獎、兩項評審團嘉許金獎、五項金獎、14項銀獎和兩項銅獎，數量為全港大學之冠。

### 專利數量領先

城大致力從事對科學、技術或社會產生正面影響的研究，再度入選全球首100家獲頒最多美國專利的大學，在2023年的排名中位列全球第44，並連續八年在本地大學中排名第一。

## A growing community

### Honorary Fellows

The title of Honorary Fellow was conferred on three celebrated persons for their distinctive contributions and service: the Honourable Chan Yung, a senior registered social worker, Legislative Council member and Convenor of HKSAR deputies to the National People's Congress; Mr Dominic Pang Yat-ting, Chairman and Executive Director of Asia Allied Infrastructure Holdings Limited; and Professor Tinly Wong Tin-chee, Executive Director of Wong To Yick Wood Lock Ointment Limited, and Founder and Executive Director of Herbalgy Pharmaceutical Limited.

### Honorary Doctorates

Four eminent persons were awarded Honorary Doctorates in recognition of their significant contributions to education and the well-being of society: Dr Roy Chung Chi-ping, Co-Founder and Non-Executive Director of Techtronic Industries Company Limited; Professor Michael Graetzel, Director of the Laboratory of Photonics and Interfaces at École Polytechnique Fédérale de Lausanne; Professor Chad A. Mirkin, Director of the International Institute for Nanotechnology at Northwestern University; and Professor Jeffrey D. Sachs, University Professor and Director of the Center for Sustainable Development at Columbia University.

## 城大新成員

### 榮譽院士

三位傑出人士獲城大頒授榮譽院士銜，以表彰他們作出的卓越貢獻及服務。他們是：資深註冊社工、現任立法會議員及港區全國人大代表召集人陳勇先生；亞洲聯合基建控股有限公司主席兼執行董事彭一庭先生；及黃道益活絡油有限公司執行董事、健絡通藥業有限公司創辦人暨執行董事黃天賜教授。

### 榮譽博士

四位傑出人士獲城大頒授榮譽博士學位，以表彰他們對教育及社會福祉的重大貢獻。他們是：創科實業有限公司創辦人之一及非執行董事鍾志平博士；洛桑聯邦理工學院光子與界面實驗室主任 Michael Graetzel 教授；美國西北大學國際納米技術研究院主任 Chad A. Mirkin 教授；及哥倫比亞大學教授兼可持續發展中心主任 Jeffrey D. Sachs 教授。



(From left) Professor Tinly Wong Tin-chee, Mr Dominic Pang Yat-ting and the Honourable Chan Yung (左起) 黃天賜教授、彭一庭先生及陳勇先生



(From left) Professor Chad A. Mirkin, Dr Roy Chung Chi-ping and Professor Jeffrey D. Sachs (左起) Chad A. Mirkin 教授、鍾志平博士及 Jeffrey D. Sachs 教授



Professor Michael Graetzel Michael Graetzel 教授



CityUHK raised a record HK\$16.8 million at the Foundation Dinner. 城大基金晚宴破紀錄籌得1,680萬港元。

## Fundraising

A record HK\$16.8 million was raised in November 2023 to support our strategic research development at a dinner held by the City University of Hong Kong Foundation. With over 550 guests in attendance, the event was presented by BIEL Crystal under the theme "Together, We Spark Our New Chapter", signifying CityUHK's commitment to reaching new heights and our gratitude to Foundation members, supporters, and friends for their unwavering support and generosity.

## 廣籌善款

香港城市大學基金2023年11月舉行晚宴，逾550位嘉賓出席，並破紀錄籌得1,680萬港元善款，以支持大學的策略研究發展。晚宴由伯恩光學隆重呈獻，以「眾志成城躍新章」為主題，象徵城大展開新篇章，繼續致力追求卓越，再創高峰，同時感謝城大基金會會員、支持者和各界友好長期堅定的支持和慷慨捐助。

## CityUHK Ice Cream

CityUHK Ice Cream, made with fresh milk produced at CityUHK's dairy farm in Lam Tsuen, Tai Po, became available at the CityUHK campus in February 2024. The CityUHK Ice Cream collection features a selection of six exceptional flavours, including milk, sesame, hojicha, yuzu and chocolate, and one rotating flavour, starting with strawberry.

The ice cream debuted at the Lam Tsuen Well-Wishing Night Market during the Chinese New Year celebrations in February 2024. Before the opening ceremony of the Night Market, Mr John Lee Ka-chiu, Chief Executive of the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR), and Ms Alice Mak Mei-kuen, Secretary for Home and Youth Affairs, visited the CityUHK booth where visitors sampled CityUHK Milk and the original flavour of our newly launched ice cream.



HKSAR Chief Executive Mr John Lee Ka-chiu (right) visited CityUHK's booth at the Lam Tsuen Well-Wishing Night Market. 香港特別行政區行政長官李家超先生(右)在林村許願夜市到訪城大攤位。

## 城大雪糕

城大雪糕由位於大埔林村的大學農場出產的牛奶製造，2024年2月在城大校園發售。城大雪糕系列設六款特色口味，包括五款常規口味——牛奶、芝麻、焙茶、柚子及朱古力，以及一款輪換口味，第一款輪換口味是士多啤梨。

雪糕於2024年2月春節期間在大埔林村許願夜市首次亮相。在夜市正式開幕儀式前，香港特別行政區行政長官李家超先生與民政及青年事務局局長麥美娟女士到訪城大攤位，吸引很多市民前來一嘗城大牛奶和最新推出的原味城大雪糕。

CityUHK Ice Cream was officially launched in February 2024. 城大雪糕於2024年2月正式推出。



Ms Grace Lau Mo-sheung 劉慕裳女士

## Amazing alumni

### Kata queen

Star athlete, our alumna Ms Grace Lau Mo-sheung, made history when she won a Gold medal in the Women's Kata event in the Asian Karate Federation (AKF) Senior Championships 2023 held in Malaysia. Her Gold medal was the first in this championship for Hong Kong.

In early 2024, Grace secured the world's No.1 ranking in female kata, according to the World Karate Federation. Other successes include a Bronze medal at the 19th Asian Games in Hangzhou, and her first Silver medal at the World Championships in Budapest. Additionally, she took the title of Female Kata in the Karate 1 (K1) Premier League in Antalya, Turkey, in March 2024.

### Movie man

After winning the Best New Director award at the 60th Golden Horse Awards for the movie *Time Still Turns The Pages*, the director, Mr Nick Cheuk Yick-him, a School of Creative Media graduate, shared his thoughts in December 2023 with over 100 students. Picking up on the film's exploration of the theme of suicide, the event aimed to promote the importance of mental health. The film also won the Audience Choice Award at the 60th Golden Horse Awards, the Best New Director award at the 17th Asian Film Awards, and the Best New Director award at the 42nd Hong Kong Film Awards.

Mr Nick Cheuk Yick-him 卓亦謙先生



## 優秀校友

### 空手道個人形女傑

運動健將、校友劉慕裳女士在2023年於馬來西亞舉行的亞洲空手道錦標賽女子個人形賽事中勇奪金牌，寫下香港空手道歷史。這是香港在這項錦標賽中獲得的首枚金牌。

2024年初，根據世界空手道聯盟的排名，劉女士榮登女子空手道個人形世界排名第一。她其後在杭州第19屆亞運會再添銅牌，並首度晉級在布達佩斯舉行的世界空手道錦標賽決賽，勇奪銀牌。此外，劉女士在2024年3月參加世界一級空手道超級聯賽(K1)土耳其安塔利亞站賽事，在女子個人形決賽中奪冠。

### 導演新秀

創意媒體學院畢業生卓亦謙先生於2023年12月出席《年少日記》放映會及導演分享會，吸引逾百名學生參加。卓先生憑此電影榮膺第60屆金馬獎「最佳新導演」。這次活動延續了電影對輕生主題的探索，旨在宣揚注重心理健康的信息。《年少日記》也榮獲第60屆金馬獎「觀眾票選最佳影片」、第17屆亞洲電影大獎「最佳新導演」，以及第42屆香港電影金像獎「新晉導演」。